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Spørgsmål 

Hvornår forventer ministeren at indføre en balanceskat på finansielle institutioner som 

foreslået i ”Danmark er for lille til store forskelle”? 
 

Svar 

Det er vigtigt for regeringen, at vi sikrer en mere rimelig beskatning – også for finansielle 

virksomheder – så alle i tilstrækkelig grad bidrager til fællesskabet, og vi kan fortage vig-

tige prioriteringer i kernevelfærd. 

 

I Socialdemokratiets udspil ”Danmark er for lille til store forskelle” fremgår det ikke, at Social-

demokratiet vil indføre en balanceskat på finansielle virksomheder. I Socialdemokratiets 

2025-plan ”Gør gode tider bedre – for alle” fremgår det, at den finansielle sektor skal bidrage 

mere til fællesskabet i form af et ekstra samfundsbidrag på 1,5 mia. kr. årligt. Det foreslås 

samtidig, at provenuet skal indgå i finansieringen af en værdig tilbagetrækning for de ned-

slidte, der har været længst på arbejdsmarkedet. Den konkrete finansieringsmodel 

skal udarbejdes i samarbejde med sektoren. 

 

Regeringen er som bekendt en mindretalsregering, og vil efterfølgende arbejde for at sikre 

et politisk flertal bag forslaget. 
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